
Protokół nr 37 
z obrad trzydziestej siódmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 20.12 2013r. 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 
 
Radna nieobecna nieusprawiedliwiona – Beata Lida 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 
5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
6. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina 
7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

w Więcborku      - Danuta Zawidzka 
8. Kierownik Referatu Rolnictwa, ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 
9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM - Michał Bąk 
10. Dyrektor Miejsko-Gminnego Pomocy Społecznej  

w Więcborku      - Tomasz Siekierka 
11. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku      - Maria Kołata 
12. Główna Księgowa Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku    - Ewelina Gracz 
13. Redaktor Naczelny „Gazety Więcborskiej”  - Tomasz Bracka 
14. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Lida 
15. Redaktor „Radio Weekend”    - Maciej Bór 
16. Miejska Telewizja Kablowa    - Kamil Zeliński 

 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Porządek obrad: 
 
 
1. Otwarcie 
2. Stwierdzenie quorum. 



3. Przyjecie Protokołu z XXXVI sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracy w okresie między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

na lata 2013 – 2015. 
8. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013. 
9. Przyjecie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2014 rok oraz 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 
na lata 2014- 2017: 
a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
b) przedstawienie Opinii Komisji Budżetu I Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, 
c) ustosunkowanie się Burmistrza Więcborka do opinii Komisji Budżetu i Finansów. 
d) dyskusja, 
e) podjecie uchwał.  

10. Przyjecie planów pracy stałych Komisji RM w Więcborku na rok 2014. 
11. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2014”. 

12. Przyjecie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Więcbork na lata 2014 – 2021”. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi 
oraz dziennymi opiekunami działającymi na terenie Gminy Więcbork. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  
w Więcborku przez Gminę Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 
Więcbork nieruchomości  stanowiących własność Skarbu Państwa – Agencji 
Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  
w Więcborku przez Gminę Więcbork. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  
w Czarmuniu. 

18. Przyjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XI/69/99 Rady Miejskiej w Więcborku  
z dnia 23 czerwca 1999r. w sprawie sprzedaży i pierwszeństwa w nabyciu lokalu 
mieszkalnego. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  
w Więcborku. 

20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wolne wnioski i informacje. 
22. Zakończenie. 

 

Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XXXVI sesji 
został napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie 
wniesiono do niego żadnych uwag. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych  
w  danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod 
głosowanie. 

 
Protokół przyj ęto jednogłośnie 

  



Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
21.11.2013r. – udział w spotkaniu , w składzie: Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego, 
Burmistrz Więcborka, Kierownik Referatu UM- Członek Zarządu Powiatu. Celem spotkania 
były sprawy związane z Zespołem Szkół centrum Kształcenia Rolniczego w Sypniewie. 
25.11.2013r. – udział w spotkaniu w składzie: Starosta powiatu Sępoleńskiego, Burmistrz 
Więcborka, Członek Zarządu Powiatu Sępoleńskiego– Tomasz Fifielski, Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Więcborku. Celem spotkania była aktualna problematyka  związana  
z funkcjonowaniem Zespołu Szkół Kształcenia Rolniczego w Sypniewie. 
27.11.2013r. – udział w uroczystości dokonania wpisu do Księgi zasłużonych  dla Powiatu 
Sępoleńskiego - - Państwo Janina i Jerzy Szymańscy, Pani Maria Ringwelska. 
29.11.2013r. – spotkanie z Posłanką – Panią Iwona Kozłowska. 
4.12.2013r. – lustracja placu budowy przy Szkole podstawowej w Sypniewie z udziałem 
Burmistrza Więcborka. 
12.12.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku oraz posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ 
13.12.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku o raz spotkaniu w składzie: Starosta Powiatu Sępoleńskiego, Wicestarosta 
Powiatu Sępoleńskiego, Burmistrz Więcborka, Zastępca Burmistrza Więcborka, 
Przewodniczący RM w Więcborku, którego celem było omówienie spraw dotyczących 
finansowania budowy chodników przy drogach powiatowych  oraz problemy związane  
z funkcjonowaniem ZSCKR w Sypniewie. 
14.12.2013r. – udział w Powiatowej Prezentacji Stołów Wigilijnych Kół Gospodyń Wiejskich 
poszczególnych gmin, Lokalnej Grupy Rybackiej i Zespołu Szkół Centrum Kształcenia 
Rolniczego w Sypniewie. 
19.12.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Spotkania Wigilijne: 
• Zarząd Koła Kombatantów /…/, 
• Zarząd Gminnego Oddziału miejsko-Gminnego Związku OSP w Więcborku, 
• Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku, 
• Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
• Lokalna Grupa Rybacka w Nakle, 
• Zarząd Oddziału Emerytów, Rencistów i Inwalidów, 
• Zarząd Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych, 
• Gminna Rada Kół Gospodyń Wiejskich, 
• Rada Sołecka w Sypniewie, 
• Środowiskowy Dom Samopomocy w Więcborku. 

Ponadto w przedmiotowym okresie Przewodniczący RM w Więcborku na bieżąco 
monitorował przebieg i zaawansowanie prac związanych z perspektywą funkcjonowania 
Zespołu Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego w Sypniewie oraz prace inwestycyjne 
prowadzone na terenie gminy Więcbork. Brał również udział w roboczych spotkaniach 
organizowanych przez Burmistrza Więcborka dotyczących aktualnych problemów 
występujących w gminie. Współdziałał też w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady 
Miejskiej. 
 
 
 



Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
22.11.2013r. – udział w uroczystości obchodów 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa 
Szubińskich z Suchorączka. 
26.11.2013r. – udział w akcji „czytanie dzieciom” w SP w Więcborku, 
28.11.2013r. – spotkanie podsumowujące w Lokalnej Grupie Rybackiej z udziałem 
przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego. 
5.12.2013r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych  - 
zwiększenie zakresu działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
6.12.2013r. – Podsumowanie warsztatów Lokalnej Grupy Działania w Borzyszkowie. 
9.12.2013r. – Wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem odpisania aktów notarialnych .  
11.12.2013r. – spotkanie opłatkowe z Kombatantami. 
12.12.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty /…/ i Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej  
w Więcborku oraz spotkanie w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej. 
13.12.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu /…/ RM  oraz spotkanie opłatkowe 
Koła Gospodyń Wiejskich. 
14.12.2013r. – spotkanie Mikołajkowe w Sołectwie Witunia. 
15.12.2013r. – spotkanie opłatkowe Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Więcborku. 
16.12.2013r. – spotkanie wigilijne Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz udział w podsumowaniu Lokalnej Grupy Rybackiej w Nakle. 
19.12.2013r. – udział w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów oraz spotkaniu wigilijnym 
w Przedszkolu Gminnym w Więcborku. 
 
 
Ad.6  Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Jan Antczak złożył interpelację pisemną w imieniu mieszkańca Runowa 

Krajeńskiego w sprawie przywrócenia granic drogi gminnej na odcinku od SKR   
w kierunku do  zabudowań  p. Janyga, p. Kaczmarowskiego oraz p. Bardońskiego. 
• Mówił również o uszkodzonym oświetleniu w Runowie Krajeńskim /od sklepu 

kierunku Więcborka – droga do Kółek Rolniczych/.  
2. Radny Marian Kielich ponowił interpelację dotyczącą konieczności naprawy 

nawierzchni ulicy Brzozowej. 
• Zgłosił też awarię oświetlenia /dwie lampy/.Jedna z niepalących lamp znajduje się 

przy ulicy Powstańców Wielkopolskich, druga w Lasku Miejskim w Więcborku. 
• Wskazał na niebezpieczne pobocze usytuowane przy posesji p. Szyling. Pobocze to 

zostało zarwane - obniżone przez samochody Pogotowia Ratunkowego stacjonującego 
na terenie ww. posesji. 

3. Radny Waldemar Kuszewski  powrócił do kwestii ulicy Gdańskiej i pisma z Zarządu 
Dróg Wojewódzkich, jakie otrzymał na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w dniu 
13.12.2013r., które dotyczyło możliwości wybudowania chodnika i postawienia 
oświetlenia na ww. ulicy.  Warunki, jakie podaje w piśmie ZDW są rzeczywiście dosyć 
mocno wyśrubowane, aczkolwiek, jego zdaniem nie powinny one być żadnym 
zaskoczeniem. Wiadomym jest, że jest to inwestycja ZDW nie gminna ale należy 
pamiętać, że robiona jest ona dla mieszkańców miasta i gminy Więcbork. Radny sądził, że 
możliwości nakreślone w tym zakresie przez ZDW wpłynęły na fakt, że w budżecie 
Gminy Więcbork na 2014 rok  nie zostało uwzględnione zadanie polegające na 
wykonaniu projektu oświetlenia i chodnika w przedmiotowej lokalizacji. Niemniej należy 
mieć na względzie to, że na ulicy Gdańskiej od skrzyżowania z ulicą Krajeńską  



w kierunku Sępólna Krajeńskiego jest chodnik, który nie ma oświetlenia. Biorąc pod 
uwagę odpowiedź zarządcy drogi Gmina winna zrobić wszystko, aby to oświetlenie 
chociażby przy tym istniejącym odcinku chodnika było. Mieszkańcy tej okolicy 
praktycznie do budynku Lecznicy przemieszczają się w kompletnych ciemnościach. 
Dlatego też apeluje jeszcze raz, aby temat został podjęty, załatwiony i dopięty do końca. 
• Radny korzystając z obecności Wicestarosty Powiatu Sępoleńskiego wywołał temat 

uszkodzonej lampy usytuowanej na zakręcie drogi powiatowej przy markecie 
„Biedronka”. Prosił, by Zarządca drogi przemyślał, co dalej zamierza w kwestii tego 
urządzenia tzn. czy planuje wymienić lampę na nową z punktem świetlnym, czy ma 
to, co obecnie stoi „stać, jako maszt”. Zdaniem radnego, jeżeli miałoby to stać, jako 
maszt, to najlepiej byłoby lampę usunąć, żeby w tym miejscu nie przeszkadzała. 

4. Radny Ireneusz Balcer w imieniu mieszkańców Więcborka zapytał, czy Gmina planuje 
zwiększenie doświetlenia świątecznego więcborskiego Rynku, czy też pozostaną jedynie 
te ozdoby oświetleniowe, które są obecnie.  
• Prosił, by w przyszłości np. w budżecie roku 2015 pomyślano również o ustawieniu 

oświetlenia w Zabartowie na osiedlu popegeerowskim, gdzie zamieszkuje ok. 150 
mieszkańców. Tam ok. 400 metrów idą dzieci i dorośli bez oświetlenia przy drodze 
powiatowej.  

 
Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 
na rok 2013 – 2015 omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 
 
Powyższy projekt ujmuje zmiany, które skorelowane są ze zmianami w budżecie Gminy 
Więcbork i dotyczy roku 2013. Dodatkową zmiana jest poprawienie błędu w załączniku 
dotyczącym przedsięwzięć, gdzie utwardzenie placu przy Urzędzie Miejskim z kwotą 
50.000,00 zł wpisane było  na rok 2014, a winno być wykazane na rok 2015. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
Ad. 8 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2013 przedstawiła 
również Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Zmian dokonano na podstawie: 

1. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział Finansów i Budżetu 
Nr WFB.I.3120.95.2013/26 z dnia 29 listopada 2013 r. dotyczącego zwiększenia planu 
dotacji w rozdz. 85216 § 2030 o kwotę 1.627,00 zł. z przeznaczeniem na 
dofinansowanie wypłaty zasiłków stałych. 

Ponadto: 
1. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 05011 § 6297 o kwotę 55.284,55 zł. dokonano 

na z uwagi na planowany wpływ w 2014 r. środków unijnych na wykonanie zadania 
pn.: „Budowa łowiska wędkarskiego przy Jeziorze Gardzinowo w Lubczy". 



2. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 60016 § 0830 o kwotę  1.440,00 zł. dokonano 
na z uwagi na brak dochodów budżetowych związanych ze wznowieniem kamieni 
granicznych. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 60016 § 6297 o kwotę 94.006,18 zł. 
dokonano z uwagi na wpływ środków unijnych z tytułu ostatecznego rozliczenia 
wykonania inwestycji pn.: „Budowa drogi gminnej wraz z odwodnieniem w obrębie 
ulic Kazimierza Wielkiego i Bolesława Chrobrego w Więcborku". 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 70005 § 0470 o kwotę 84.800,00 zł. 
dokonano z uwagi na zwiększony wpływ opłat za trwały zarząd, użytkowanie, 
służebność i użytkowanie wieczyste nieruchomości. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 70005 § 0750 o kwotę 50.000,00 zł. 
dokonano z uwagi na zwiększony wpływ dochodów z tytułu najmu i dzierżawy. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 70005 § 0760 o kwotę 260,00 zł. dokonano 
z uwagi na zwiększony wpływ dochodów z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego przysługującego osobom fizycznym w prawo własności. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0770 o kwotę 798.483,78 zł. 
dokonano z tytułu zwiększenia dochodów z tytułu sprzedaży nieruchomości 
spowodowanych zbyciem Budynku Ośrodka Zdrowia w Więcborku. 

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0690 o kwotę 1.500,00 zł. dokonano z 
tytułu zwrotu kosztów opłat pocztowych oraz koszty upomnień. 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 150,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu wynagrodzenia dla płatnika podatku dochodowego od osób fizycznych. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75023 § 0970 o kwotę 5.500,35 zł. dokonano z 
uwagi na otrzymane odszkodowanie od firmy ubezpieczeniowej za uszkodzenie UPS 
w UM w Więcborku. 

1 1.   Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75023 § 6297 o kwotę 196.919,10 zł. 
dokonano z uwagi na przesunięcie na 2014 r. wykonania zadania pn.: 
„Termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku". 

12. Zmniejszenie planu dochodów w rozdziale 75075 § 2007 o kwotę 18.804,00 zł. 
dokonano z uwagi na przedłużająca się weryfikacje przez Urząd Marszałkowski w 
Toruniu wniosku o dofinansowania wykonanie zadania pn.: „Organizacja i 
przeprowadzenie festynu „Więcbork dla Dzieci" w dniu 01.06.2013 r." i możliwym 
wpływem ww. kwoty w roku 2014 r. 

13. Zmniejszenie planu dochodów w rozdziale 75615 § 0320 o kwotę 15.000,00 zł. 
dokonano z tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu dochodów z 
tytułu podatku rolnego od osób prawnych. 

14. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0340 o kwotę 2.280,00 zł. dokonano z 
tytułu większego od planowanego wpływu dochodów z tytułu podatku od środków 
transportowych od osób prawnych. 

15. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 0910 o kwotę 924,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu odsetek za nieterminowe wpłaty z tytułu podatków i opłat lokalnych od 
osób prawnych. 

16. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75616 § 0310 o kwotę 480.000,00 zł. 
dokonano z tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu dochodów z 
tytułu podatku od nieruchomości od osób fizycznych. 

17. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75616 § 0320 o kwotę 150.000,00 zł. 
dokonano z tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu dochodów z 
tytułu podatku rolnego od osób fizycznych. 

18. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75616 § 0370 o kwotę 800,00 zł. dokonano z 
tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu dochodów z tytułu opłaty 



od posiadania psów. 
19. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 75616 § 0910 o kwotę 17.600,00 zł. dokonano 

z tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu odsetek za 
nieterminowe wpłaty z tytułu podatków i opłat lokalnych od osób fizycznych. 

20. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0690 o kwotę 78,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków za wystawienie duplikatu dokumentu. 

21. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80101 § 0750 o kwotę 110,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków finansowych za wynajem pomieszczeń. 

22. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 80101 § 6330 o kwotę 176.000,00 zł. wynika z 
faktu, iż pierwotnie w planie finansowym na 2013 r. zaplanowano wpływ dotacji z 
budżetu państwa na realizację inwestycji pn.: „Moje Boisko-Orlik 2012". 
Przedmiotowa dotacja wpłynęła w grudniu 2012 r. Aktualnie w tej pozycji dochodów 
zaplanuje się wpływ dotacji z budżetu państwa w związku z realizacją inwestycji pn.: 
„Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Sypniewie o salę gimnastyczną i niezbędną 
infrastrukturę". 

23. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 80104 § 6297 o kwotę 25.410,39 zł. dokonano 
z uwagi na wpływ środków unijnych z tytułu ostatecznego rozliczenia wykonania 
inwestycji pn.: „Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie 
Gminy Więcbork". 

24. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 801 10 § 0750 o kwotę 690,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków finansowych za wynajem sali gimnastycznej. 

25. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80113 § 0830 o kwotę 1.750,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków finansowych za wynajem autobusu. 

26. 26! Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80195 § 2030 o kwotę 8.081,00 zł. 
dokonano na podstawie Umowy nr 64/M/2013 z dnia 3 kwietnia 2013 r. w sprawie 
przekazywania gminie w 2013 r. środków Funduszu Pracy oraz ich rozliczania z 
przeznaczeniem na dofinansowanie pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych 
pracowników. 

27. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 85219 § 0830 o kwotę 20.000,00 zł. dokonano 
z tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu z tytułu usług 
opiekuńczych. 

28. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 85220 § 0830 o kwotę 6.000,00 zł. dokonano z 
tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu opłat z tytułu pobytu w 
mieszkaniu chronionym. 

29. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 85295 § 0690 o kwotę 36.000,00 zł. dokonano 
z tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu z tytułu refundacji za 
prace społecznie użyteczne. 

30. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 85295 § 2440 o kwotę 0,07 zł. dokonano z 
tytułu ostatecznego rozliczenia dotacji z PFRON na realizację zadania pn.: „Klub 
seniora w Gminie Więcbork". 

31. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 90019 § 0690 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano z 
tytułu przewidywanego mniejszego od planowanego wpływu opłat za korzystanie ze 
środowiska przekazywanego przez Urząd Marszałkowski. 

32. Zmniejszenia planu dochodów w rozdz. 90019 § 2460 o kwotę 52.168,85 zł. dokonano 
do wysokości otrzymanej dotacji z WFOŚiGW w Toruniu na realizację 
przedsięwzięcia pn.: Demontaż, zbieranie, transport oraz unieszkodliwienie lub 
zabezpieczenie odpadów zawierających azbest na terenie Gminy Więcbork". 

33. Zmian w planie dochodów w rozdz. 92109 § 0970 o kwotę 700,00 zł. dokonano z 
tytułu wpłaty dokonanej na podstawie wyroku Sądu Rejonowego w Świeciu VII K 
28/13 z dnia 8 stycznia 2013 r. dotyczącego zwrotu przywłaszczonych środków 



pieniężnych. 
34. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 92109 § 6297 o kwotę 28.806,00 zł. 

dokonano z uwagi na ostateczne rozliczenie środków unijnych z tytułu wykonania 
inwestycji pn.: „Przebudowa i remont świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork, 
w miejscowościach: Borzyszkowo, Jastrzębiec, Zakrzewek". 

35. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 92695 § 6297 o kwotę 389.447,45 zł. 
dokonano ze względu na przesunięcie na 2014 r. rozliczenia inwestycji pn.: „Rozwój 
turystyki, rekreacji i sportu na terenie Pojezierza Krajeńskiego". 

36. Zmian w planie wydatków pomiędzy paragrafami 4300 i 4210 w rozdz. 60016 o kwotę 
15.000,00 zł. dokonano z przeznaczeniem sfinansowania zakupu materiałów 
drogowych tj. opony do ciągnika, równiarki oraz gruzu budowlanego w celu 
utrzymania przejezdności dróg gminnych w Runowie Kr. 

37. Zwiększenia planu wydatków rozdz. 60016 § 4410 o kwotę 350,00 zł. dokonano w 
celu zabezpieczenia środków finansowych na ryczałty dla pracowników fizycznych na 
przejazdy po terenie gminy. 

38. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 60016 § 4440 o kwotę 54,63 dokonano w 
związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2013 r. 

39. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 60016 § 6057 i § 6059 o kwotę 68.076,29 zł. 
dokonano w związku z rozliczeniem poniesionych w tym roku wydatków na 
inwestycję pn.: „Przebudowa oraz podniesienie standardu przestrzeni rynku miejskiego 
oraz części ciągu spacerowego (promenady) w Więcborku oraz zagospodarowanie i 
uporządkowanie terenów zieleni Placu Jana Pawła II z wyposażeniem w elementy 
małej architektury". 

40. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 60095 o kwotę 79.628,66 zł. dokonano celem 
zabezpieczenia środków finansowych w związku z zatrudnieniem pracowników w 
ramach robót publicznych oraz w związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości 
odpisu na ZFŚS w 2013 r. 

41. Zmian w planie wydatków pomiędzy paragrafami 4300 i 6060 w rozdz.70005 o kwotę 
12.000,00 zł. dokonano z przeznaczeniem pokrycia wydatków związanych z 
przygotowaniem nieruchomości do sprzedaży, wyceny oraz dokumentów i opłat 
związanych z gospodarka nieruchomościami. 

42. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75011 pomiędzy paragrafami 4010 i 4440 o kwotę 
15,79 zł. dokonano w związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS 
w 2013 r. 

43. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 4210 o kwotę 25.500,35 zł. dokonano 
celem zabezpieczenia środków finansowych na zakup wyposażenia do biur, 
materiałów do remontu pomieszczeń Urzędu Miejskiego w Więcborku oraz zakup 
materiałów instalacyjnych do zakupionych UPS. 

44. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 4440 o kwotę 2.058,08 zł. dokonano 
w związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2013 r. 

45. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 6057 i § 6059 o kwotę 321.415,31 zł. 
dokonano z uwagi na przesunięcie na 2014 r. wykonania zadania pn.: 
„Termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku". 

46. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 6060 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano 
celem zakupu urządzenia do podtrzymywania zasilania (UPS). 

47. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75095 § 4440 o kwotę 22,76 zł. dokonano w 
związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2013 r. 

48. Zmiany w planie wydatków w rozdz. 75412 podyktowane zostały bieżącym 
funkcjonowaniem jednostek OSP Gminy Więcbork. 

49. Zmiany w planie wydatków w dziale 801 i 854 podyktowane zostały bieżącym 



funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 
50. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 80101 § 6050 o kwotę 178.417,00 zł. 

dokonano w związku z rozliczeniem poniesionych w tym roku wydatków na 
inwestycję pn.: „Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Sypniewie o salę gimnastyczną i 
niezbędną infrastrukturę techniczną". 

51. Zmniejszenia planu wydatków w rozdziale 80104 § 6057 i § 6059 o kwotę 33.880,50 
zł. dokonano z uwagi na ostateczne rozliczenie środków unijnych z tytułu wykonania 
inwestycji pn.: „Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie 
Gminy Więcbork". 

52. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80195 § 4300 o kwotę 8.081,00 zł. dokonano w 
związku z wnioskiem przedsiębiorcy o przyznanie dofinansowania kosztów 
kształcenia pracownika młodocianego. 

53. Zmian w planie wydatków w rozdz. 85203 pomiędzy paragrafami o kwotę 940,00 zł. 
dokonano w związku z koniecznością wypłacenia nagrody jubileuszowej. 

54. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 85216 § 3110 o kwotę  1.627,00 zł. dokonano 
na podstawie Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego Wydział 
Finansów i Budżetu Nr WFB.1.3120.95.2013/26 z dnia 29 listopada 2013 r. 
dotyczącego zwiększenia planu dotacji z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłaty 
zasiłków stałych. 

55. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 85219 § 6050 o kwotę 37.950,00 zł. dokonano 
w związku z ostatecznym rozliczeniem wykonania inwestycji pn.: 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork - 
Budynek Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku". 

56. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 85295 § 4210 o kwotę 0,07 zł. dokonano w 
związku z ostatecznym rozliczeniem dotacji z PFRON na realizację zadania pn.: „Klub 
seniora w Gminie Więcbork". 

57. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90002 pomiędzy paragrafami 4300 i 4440 o kwotę 
135,23 zł. dokonano w związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na 
ZFŚS w 2013 r. 

58. Zmniejszenie planu wydatków w rozdz. 60016 w § 4270 o kwotę 8.000,00 zł. i w § 
4170 o kwotę 3.000,00 zł. podyktowane zostało zwiększeniem planu wydatków w 
rozdz. 90015 § 4270 o kwotę 11.000,00 zł. z przeznaczeniem sfinansowania 
zwiększonej ilości awarii linii energetycznych. 

59. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 90019 § 4300 o kwotę 52.168,85 zł. dokonano 
do wysokości otrzymanej dotacji z WFOSiGW w Toruniu na realizację 
przedsięwzięcia pn.: Demontaż, zbieranie, transport oraz unieszkodliwienie lub 
zabezpieczenie odpadów zawierających azbest na terenie Gminy Więcbork". 

60. Zmniejszenia planu wydatków w rozdziale 92109 o kwotę 28.655,03 zł. w paragrafach 
dotyczących wydatków inwestycyjnych dotyczy ostatecznego rozliczenie realizacji 
inwestycji: 
− Przebudowa i remont świetlic wiejskich na terenie Gminy Więcbork, w 

miejscowościach: Borzyszkowo, Jastrzębiec, Zakrzewek, 
− Wyposażenie świetlicy wiejskiej w Zabartowie. 

61. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92695 pomiędzy paragrafami 4210 a 4260 o 
kwotę 796,00 zł. dokonano w związku z koniecznością zabezpieczenia środków 
finansowych na zakup energii elektrycznej zasilającej obiekty sportowe Gminy 
Więcbork. 

62. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 92695 § 4440 o kwotę 6,07 zł. dokonano  
w związku z ostatecznym rozliczeniem wysokości odpisu na ZFŚS w 2013 r. 

63. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 92695 § 6610 o kwotę 1.222,52 zł. 



dokonano z uwagi na ostateczne rozliczenie środków unijnych z tytułu wykonania 
inwestycji pn.: „Rozwój turystyki, rekreacji i sportu na terenie Pojezierza 
Krajeńskiego". 

 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał  z czego wynika zmniejszenie planu dochodów  
w rozdziale 75616 o kwotę niecałe 650.000,00 zł. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork wyjaśniła, że jest to, to o czym mówiła na posiedzeniu Komisji, 
a mianowicie fakt, że zdecydowana większość zaległości jest już zabezpieczona tytułami ale 
spływ ich jest nie taki, jak by oczekiwano. Na pewno jednak każdy z przypadków jest 
monitorowany na bieżąco, konsultowany - uzgadniany z Urzędem Skarbowym. Może też przy 
projektowaniu tegorocznego budżetu zaległości były spore i w związku z tym były spore 
nadzieje, że uda się je wszystkie w tym roku ściągnąć. Jednakże sytuacja jest taka nie inna  
i wymusza konieczność weryfikowania. Niemniej na chwilę obecną /na dzień 12 grudnia/ 
pomimo takie go zmniejszenia w wydatkach i tak będzie nad wykonanie. Wspólnie  
z Burmistrzem wychodzi jednak z założenia, że lepiej tłumaczyć się z nad wykonania niż  
z nie wykonania. 
 
Radny Kuszewski przyznał, że analizował budżet i na spokojnie przyglądając się temu 
wszystkiemu okazuje się, że tegoroczny budżet z zaplanowaną nadwyżką finansową  
i zrealizowaną nadwyżką finansową, to według niego „mistrzostwo świata” i „budżet cudów”. 
Wnioskuje tak po tym, że dochody zostały zaplanowane zbyt wysokie w stosunku do realiów. 
Zostały zaplanowane tak, by w miarę sensownie spiąć budżet i tą nadwyżkę wykazać. Na 
dzień dzisiejszy nie wyobraża sobie, co rzeczywiście byłoby, gdyby sprzedane zostało jedynie 
piętro budynku Przychodni i Gmina uzyskała z tej transakcji jedynie 500.000,00 zł, a nie 
1.900.000,00 zł. Gdyby było tak dobrze, to zwiększenie planu dochodów w rozdziale 70005 
byłoby o 1.500.000,00 zł , a nie o niecałe  800.000,00 zł. Patrząc na to z perspektywy czasu 
jest przerażony i patrząc na to, co Skarbnik wraz z Burmistrzem wykonała tzn. że udało się 
wykazać ta nadwyżkę  - „chyli czoła”. Aczkolwiek widać, że budżet był cyt.: „ spięty na 
jednej niteczce i wisiał naprawdę cały czas na włosku” – koniec cytatu. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork odpowiedziała, że o wypracowanie nadwyżki była spokojna od 
samego początku. Wystarczy spojrzeć do sprawozdań finansowych Gminy. Pytała, czy radny 
orientuje się jaka była wysokość nadwyżki na koniec III kwartału. Nie było na pewno obawy, 
że nadwyżka nie zostanie wykonana. Natomiast czyszczenie dochodów o wydatków tj. ich 
urealnienie wydaje się normalna zwykłą czynnością. Gdyby nie doszło do sprzedaży całego 
budynku Przychodni, na pewno już w ciągu roku budżet byłby zmieniany weryfikowany. Nie 
może się też w żadnym względzie zgodzić z radnym, że budżet ten były ten był spięty ledwo, 
ledwo. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 13 radnych  
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 



 
Ad. 9  Przyjecie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork na 2014 rok 
oraz uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 
na lata 2014- 2017. Punkt zreferowała Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk  
 
Rozpoczynając swoje wystąpienie Skarbnik Gminy podkreśliła, że projekty uchwał:  
w sprawie Budżetu Gminy Więcbork na rok 2014 i Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy, zostały w ustawowym terminie przedłożone radnym Rady Miejskiej w Więcborku. 
Projekt podlegał również zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową  
w Bydgoszczy, a opinia tego organu trafiła do Gminy Więcbork w dniu 10 grudnia 2013 roku. 
Opinia RIO przedstawiona radnym przez Skarbnik Gminy – stanowi Załącznik Nr 1 do 
niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze Rady Miejskiej/. Opinia ta była pozytywna  
z uwagami. 
Skarbnik Gminy  Więcbork odnosząc się do powyższego wskazała, że po otrzymaniu opinii 
RIO w części normatywnej projektu uchwały naniesione zostały zmiany, o których czytała  
tj. w §3 poprawiono zapis o sposobie finansowania deficytu oraz zgodnie z sugestią RIO 
poprawiony został  §8 pkt.3. Wszystkie zmiany przedstawione zostały w materiałach 
dostarczonych radnym. Nadto poprawiony został również paragraf dotyczący kosztów,  
w którym ewidencjonowane są wydatki związane z obsługą długu – do tej pory był to §8070, 
teraz ma to być §8110. Inne ze zmian różniące projekt przedstawiony radnym w pierwszej 
wersji od tego, w ostatecznym kształcie, to fakt rezygnacji z jednej z inwestycji tzn. zadania 
polegającego na budowie „Mini PSZOK - u”. na przedsięwzięcie zaplanowano kwotę 
200.000,00 zł ale zaszła konieczność przeniesienia tych środków na do §4300 w związku  
z rozstrzygnięciem przetargu na wywóz śmieci z nieruchomości zamieszkałych w 2014 roku. 
Oferta, która wygrała była o ponad 162.000,00 zł wyższa niż, to co Gmina zmieściła  
w specyfikacji / Ta informacja przekazana była radnym na posiedzeniu Komisji Bud żetu  
i Finansów w dniu 13.12.2013r./ Inna z nowości, która pojawiła się w uchwale budżetowej,  
a wykazana była w opinii RIO, odnosi się do §10 pkt.3, w którym mowa o upoważnieniu 
Burmistrza do udzielania pożyczek w maksymalnej kwocie 100.000,00 zł. Komentując 
ostatnia z wymienionych zmian Skarbnik podała, że w miesiącu październiku zwrócił się do 
Burmistrza Więcborka Zarząd Więcborskiego Klubu Motorowego z pytaniem, czy jest 
możliwość pozyskania z budżetu Gminy pożyczki, która miałaby stanowić wkład własny 
Klubu do aplikacji o środki zewnętrzne. Pozyskiwanie środków zewnętrznych w ramach 
kredytów komercyjnych okazuje się być dość kosztowne, dlatego też Klub takie zapytanie 
wystosował. Na obecną chwilę jedyne, co można zrobić, to umieścić stosowny zapis  
w uchwale budżetowej ponieważ na etapie projektowania planu finansowego nie było 
możliwości zapisania w nim takowej kwoty po stronie przychodów i rozchodów. Po 
zakończeniu roku budżetowego, kiedy znane będą dokładne dane wyjściowe za rok 2013 
pozwoli jeszcze raz zweryfikować powyższą możliwość tj. czy stać Gminę aby taką kwotę 
pożyczek do przychodów i rozchodów włączyć, czy też nie. Jeżeli pozwoli na to sytuacja 
finansowa, to na pewno taka propozycja zostanie przedłożona do zaopiniowania Radnym 
Rady Miejskiej w Więcborku. Póki, co jest to jedynie upoważnienie do udzielania – zapis. 
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów do obu uchwał finansowych na 2014 rok – 
pozytywna. 
 
Burmistrz Wi ęcborka ustosunkowując się do powyższego  podziękował Komisji Budżetu  
i Finansów za pracę nad projektem budżetu, podziękował też za pozytywne zaopiniowanie 
założeń. Ma jednocześnie świadomość, że pozytywna opinia radnych na Komisji Budżetu /…/ 



nie była jednomyślna, gdyż niektórzy rani wstrzymali się od głosu. Rozumie uwagi  
i ostrożność wstrzymujących się, a głosującym „za” dziękuje. 
 
W dalszej części tego punktu Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Jako pierwszy głos zabrał radny Henryk Szwochert – Przewodniczący Komisji Budżetu  
i Finansów. Stwierdził on, że analizując projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej i projekt 
budżetu Gminy na 2014r. ma bardzo mieszane uczucia. W przyszłym roku rośnie o prawie 
2.000.000,00 zł zadłużenie Gminy, a nie wie, czy na to Gminę Więcbork stać żeby płacić 
obsługę długu. W roku 2015 i 2016 zadłużenie ma wzrosnąć do 21.500.000,00 zł, 
przewidywane jest, że to zostanie spłacone do 2036. Jednocześnie przewiduje się, że za ten 
tylko okres Gmina zapłaci 22.000.000,00 zł odsetek. Radny zadał pytanie -, „czy to się nam 
opłaci?”. Radny mówił, że odnosi wrażenie, iż Gmina zachowuje się tak, jakby miała bardzo 
dużo pieniędzy, a właściwie, delikatnie mówiąc, należymy do gmin biednych. W związku  
z powyższym ma wątpliwości, czy tak wysokie zadłużenie Gminy wyjdzie na dobre.  
Z założeń wynika, że coroczne wpływy ze sprzedaży majątku kształtują się na poziomie 
440.000,00 zł, zastanawiał się co to miałoby być sprzedane i czy Gmina ma w ogóle jeszcze 
co sprzedawać /czy taki majątek w ogóle jeszcze jest/. Podsumowując wypowiedź  radny 
powiedział, że w trosce o dobro gminy będzie głosował przeciw temu budżetowi Gminy  
i przeciw Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na 2014r.. Podkreślił przy tym, że 
zdecydował tak chociażby dlatego, że kiedy w przyszłym roku okaże się, że Gmina jest 
niewypłacalna, może usłyszeć cyt.: „ przecież Państwo to przegłosowaliście” – koniec cytatu. 
 
Radny Waldemar Kuszewski powiedział, że podziela obawy przedmówcy w kwestii 
deficytu budżetu Gminy na 2014r. w kwocie ponad 2.600.000,00 zł. Nadto zastanawia go 
zapis dotyczący upoważnienia Burmistrza do udzielania pożyczek do maksymalnej kwoty 
100.000,00 zł. Burmistrz poinformował go przed sesją, że jest to kwota, którą ewentualnie 
Klub Motorowy może odzyskać, jako dofinansowanie, a okazuje się, że ma być to po prostu 
wkład własny Klubu. Chciałby aby ten punkt został doprecyzowany. To, że kredyty są drogie, 
wszyscy wiedzą i żadna w tym nowość ale pytanie, co to znaczy drogie.  Nie można się 
spodziewać, że obecne oprocentowanie zostanie obniżone, jeżeli już to należy przyjąć raczej 
jego wzrost, bo raczej taka tendencja panuje. Główny Urząd Statystyczny informuje, że 
gospodarka ruszyła, a wzrost gospodarczy powoduje  uruchomienie większych kredytów, a co 
za tym idzie i wzrost ich oprocentowania. Może zasadnym byłoby ogłoszenie konkursu  
w zakresie tej kwoty 100.000,00 zł pożyczki, bo może i inne podmioty – kluby, 
stowarzyszenia, chciałby aplikować o środki zewnętrzne, a na dzień dzisiejszy ich na to nie 
stać. Być może takie rozwiązanie rozruszałoby więcborską gospodarkę. Niemniej ma 
poważne wątpliwości między innymi, do tego zapisu w projekcie budżetu. 
 
Radny Szwochert wyjaśnił, że z tego co mu wiadomo, pożyczka, o której mowa jeżeli chodzi 
o Klub Motorowy, to nie miałyby być środki na wkład własny ale na sfinansowanie  
wydatków związanych z realizacją projektu budowy hali na Motocrossie. Natomiast na wkład 
własny Klub pieniądze ma. Z chwilą rozliczenia Projektu środki pożyczone z Gminy 
zostałyby zwrócone.  
Radny Kaziemierz Wilczyński podkreślił, że jako radny nie może zgodzić się na dalsze 
zadłużanie Gminy. Ten poziom zadłużenia, który jest obecnie zupełnie wystarczy i również 
jest przeciwny temu budżetowi. Według radnego nie można się również zgodzić na coś 
takiego, jak udzielanie pożyczki stowarzyszeniom, ponieważ taka możliwość spowoduje 
lawinowy napływ wniosków w tej sprawie. Skoro Gmina jest zadłużona nie powinna udzielać 
pożyczek innym podmiotom. 



 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork odpowiadając na powyższe zaczęła od tego, że zadłużenie 
owszem istnieje i trzeba zabezpieczyć środki na jego obsługę. Co do tego nie ma żadnych 
wątpliwości. Podkreśliła jednak, że jest to plan i do kalkulacji tej pozycji trzeba przyjąć 
wariant, że oprocentowanie może wzrosnąć. Jeżeli faktycznie gospodarka miałaby ruszyć, 
zgodnie z tym co mówił radny, to stopy procentowe jeszcze przez dłuższy czas muszą 
pozostać na takim  niższym poziomie. Wydatki Gminy na obsługę długu, gdzie właściwie  
w roku przyszłym jest 940.000,00 zł jeszcze zaplanowane do spłaty /tu odsetki są zawsze 
liczone od salda zadłużenia/, wydatki tegoroczne na obsługę długu zamkną się kwotą  
w granicach 900.000,00 zł. Plan należy założyć na wypadek gdyby coś miałoby się zmienić. 
Uważała jednak, że co najmniej przez najbliższy rok stopy procentowe pozostaną na 
względnie niskim poziomie. Wywołana kwestia zapisu odnośnie udzielenia pożyczki jest 
tylko upoważnieniem i jeżeli maiłoby to zacząć funkcjonować musiałby wpierw zostać 
sporządzony regulamin do udzielania tych pożyczek. W regulaminie na pewno nie będzie 
napisane, że o pożyczkę może ubiegać się jedynie Więcborski Klub Motorowy ale wszyscy 
którzy będą spełniali określone w regulaminie warunki. Pożyczka oczywiście podlega 
zwrotowi i musi być zabezpieczona, jeżeli zatem sytuacja finansowa Gminy na to pozwoli  
i nie będzie w związku z tym jakiegoś ryzyka. 
 
Radny Wilczyński  jeszcze raz podniósł argument, że jeżeli Gmina sama zaciąga pożyczkę, 
żeby sobie poradzić, to nie może pożyczać innym. Cyt.: „Jeżeli ja będę miał w kieszeni trochę 
więcej pieniędzy mogę komuś pożyczać. Nie zaś tak, że ja będę brał pożyczki po to, by 
finansować czyjeś przedsięwzięcie” – koniec cytatu.  
 
Radny Jan Antczak był zdania, że nikt nie zadał sobie pytania, czy robimy coś w tej gminie, 
czy nie i czy warto coś robić. Wszyscy mają jakieś tam życzenia, co do zadań i inwestycji. 
Wiadomym jest, że wiąże się to z pewnym zadłużeniem. Nie jest członkiem Komisji Budżetu 
/…/ ale uważa, że wszystkich radnych społeczeństwo będzie rozliczało, co zrobili dla dobra 
gminy w trakcie kadencji, stąd też będzie głosował „za” przedłożonym budżetem. Dodał też 
w odpowiedzi na wątpliwości radnych, że cyt.: „strach ma wielkie oczy” – koniec cytatu. 
 
Burmistrz Wi ęcborka przyznał, że rozumie stanowiska radnych. Prosił jednak, aby za 
wygłaszanymi opiniami szło odpowiednie zachowanie. Jeżeli nie chcą radni głosować „za” 
tym budżetem i krytykują zadłużenie w porządku ale też niech nie zgłaszają taki licznych 
interpelacji w sprawach inwestycji. Nawet na bieżącej sesji radny Kuszewski zgłosił 
interpelację dotyczącą oświetlenia ulicy Gdańskiej, gdzie z góry wiadomo, iż całość tego 
zadania musi być pokryta ze środków Gminy. Apelował, by radni zrewidowali swoje 
oczekiwania. Bo budżet nie jest z gumy. Faktycznie możliwe jest wygaszanie inwestycji ale 
radni muszą mieć tego świadomość i schodzić z zadłużenia. Na razie realizowana jest 
Wieloletnia Prognoza Finansowa, którą zatwierdzili radni, a która zawiera listę inwestycji.  
Nie chciałby personalnie wskazywać, kto z obecnych osób krytykujących budżet przychodzi 
do niego, czy też pisze pisma z interpelacjami i żądaniami konkretnych inwestycji 
dotyczących różnych części miasta. Należałoby zatem zadać sobie pytanie, wywołane 
wcześniej przez radnego Antczak – „w którą stronę idziemy”. Burmistrz odnosił wrażenie, że 
radni w rozmowach z mieszkańcami obiecują im orędownictwo w wielu sprawach do 
Burmistrza, a na sesji występują przeciwko niemu – kreując wizerunek „złego burmistrza”. 
Tak postępować nie można, bo odpowiedzialność jest wspólna - i za ten budżet,  
i za te inwestycje. Większość zadań realizowana jest z inicjatywy radnych. 
 



Skarbnik Gminy Wi ęcbork niejako w nawiązaniu do wypowiedzi Burmistrza prosiła, by 
radni zwrócili uwagę na kwotę tegorocznych wydatków majątkowych i kwotę wydatków 
zaplanowaną na rok 2014. Planowany deficyt jest planowany stricte z inwestycjami, jakie 
mają być realizowane w kolejnym roku, a nie z wydatkami bieżącymi. Poza tym radni muszą 
mieć świadomość, że część inwestycji, która była realizowana w ostatnim czasie, a już 
oddana do użytku, w tym między innymi Plaża Miejska, pociąga za sobą oczywiście wzrost 
kosztów utrzymania tj. wzrost wydatków bieżących. W pewnym momencie „dojdziemy do 
ściany” i o ile nie zwiększą się w Gminie dochody bieżące, nie będą mogły też zwiększyć się 
wydatki bieżące. 
 
Radny Kuszewski Nawiązując do wypowiedzi Burmistrza Więcborka podał, że ten mówiąc 
zastrzegając unikanie personalnych wskazań „zupełnie przez przypadek” wymienił jego 
osobę, jako tą która w trakcie sesji znowu złożyła interpelację mającą generować koszty. 
Twierdził, że gdyby w tym toku trochę inaczej spojrzano na przedsięwzięcie, o którym mowa 
mogłoby być ono już w tej chwili zrealizowane. Inwestycja ta nie należy do tych, które 
mogłyby „przewrócić” budżet, natomiast nie jest też tak, że wszystkie propozycje zgłaszane 
przez radnych muszą być wykonane. Jeżeli zaś pogląd Burmistrza jest taki, że powinniśmy się 
spiąć w budżecie bez deficytu, to należy zweryfikować pewne inwestycje. Radny prosił  
o wskazanie inwestycji zgłoszonych przez niego, które rzutowały w tak znaczący sposób na 
budżet i deficyt. To, że wydatki bieżące są mniejsze niż dochody bieżące, to szczerze mówiąc 
żadna łaska, bo one w taki sposób musza się kształtować zgodnie z ustawowymi wymogami. 
Nie wie jakby wyglądała sytuacja, gdyby tego obwarowania nie były ale nie jest to żaden 
dobry gest ze strony Gminy tylko ustawowy obowiązek. Cyt.: „  Panie Burmistrzu inwestycje 
trzeba kalkulować i zastanowić się , które inwestycje trzeba robić, które nie, a które być może 
odłożyć na okres późniejszy, a nie mówić teraz, że najlepiej niech radni nie składają żadnych 
interpelacji jeżeli są przeciwko budżetowi. Tak samo zapis o udzielaniu pożyczek, radni 
znowu słyszą, że jest to tylko zapis, a za chwilę usłyszymy „przecież to przegłosowaliście”, to 
był budżet nad którym głosowaliście i byliście „za”. I to Pan Panie Burmistrzu wymusza w tej 
chwili, ja przynajmniej czuje się w ten sposób, że jeżeli chociażby jedna rzecz z tego budżetu 
jest taka, z którą się nie zgadzam, nie powinienem głosować za tym budżetem. W innym 
razie, kiedy budżet będzie realizowany, mogę usłyszeć „przecież pan głosował za tym 
budżetem” – koniec cytatu.   
 
Przecież Pan nigdy nie głosuje „za” budżetem – stwierdził Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Głosowałem Panie Burmistrzu, proszę tylko przejrzeć protokoły z uchwalania budżetów. 
Takie jest moje zdanie. Uspakajanie dzisiaj, że jest to tylko zapis po tym, co było w tym roku, 
jeżeli chodzi o wykonanie budżetu, dla mnie to nie jest żadne uspokojenie – dokończył 
wypowiedź radny Kuszewski. 
 
Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego zbierając głos w dyskusji zapytał Skarbnik Gminy  
o ujęty w projekcie budżetu wzrost kwoty z tytułu szeroko rozumianej gospodarki śmieciowej 
o 162.000,00 zł. Rozumie, że postępowanie przetargowe w tym zakresie zostało 
rozstrzygnięte ale chciałby z czego wynikła potrzeba zwyżki kwoty. Chciał również wiedzieć 
jaka jest wielkość indywidualnego wskaźnika zadłużenia wynikającego z artykułu 243 ustawy 
o finansach publicznych. Jak wiadomo wskaźnik ten we wszystkich samorządach jest swego 
rodzaju barometrem bezpieczeństwa budżetu. Jako mieszkaniec gminy i powiatu wyraził 
zadowolenie z istnienia  na tym terenie Więcborskiego Klubu Motorowego /nie umniejszając 
wszystkim pozostałym działającym organizacjom pozarządowym/, który ma niewadliwe 
znaczący wpływ na promocję terenu, która w przeliczeniu na ilość gości, kibiców  



i zawodników odwiedzających Więcbork, ma swoje odzwierciedlenie w podatkach  
i koniunkturze, która jest z tym związana. Kończąc stwierdził, że wszystkie budżety są trudne, 
a budżet Gminy Więcbork jest swoista uwertura do budżetu Powiatu, który przyjmowany 
będzie za trzy dni. Jego zdaniem Rada tej kadencji odpowiedzialnie, roztropnie  
i konsekwentnie realizowała budżet, a że nie należy on do łatwych to po prostu „taki urok 
samorządu”. Trzeba być w tych sprawach umiarkowanym optymistom i życzy Radnym 
podjęcia odpowiedzialnej decyzji. 
 
Burmistrz Wi ęcborka  zaapelował o konsekwencję w działaniu radnych. Mówił, że jeżeli 
radnemu Kuszewskiemu nie podoba się zapis ujęty w projekcie uchwały budżetowej,  
a dotyczący udzielania pożyczek do kwoty 100.000,00 zł, ma on prawo złożyć oficjalny 
wniosek o jego wykreślenie. Takie postawienie sprawy będzie jasnym stanowiskiem radnego 
i jako takie jest on je w stanie zrozumieć. Natomiast krytykowanie, a nie podejmowanie 
następnego kroku jest bez sensu. Burmistrz powołał się przy tym na poprzednie projekty 
budżetów i komisje budżetu debatujące nad ich zaopiniowaniem podczas których zgłaszane 
były liczne wnioski, postulaty zmian, które ostatecznie doprowadzały do consensusu  
i budżety były uchwalane. Jeżeli zapis ten nie odpowiada radnemu Kuszewskiemu, oczekuje 
od niego oficjalnego wniosku o wykreślenie go z projektu budżetu. 
 
Skarbnik Gminy  udzielając odpowiedzi na  pytania Wicestarosty wskazała, iż indywidualny 
wskaźnik zadłużenia Gminy Więcbork  w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
wynosi wg wskaźnika określonego w artykule 243 ustawy o finansach publicznych wynosi 
5,56. Przy projektowaniu Wieloletniej Prognozy Finansowej wskaźnik ten musi być niższy od 
średniego z trzech poprzednich lat i tutaj mamy wyliczone dwa wskaźniki. Pierwszy w 
oparciu o dane za rok 2013r., wyliczony na podstawie danych za III kwartał 2013r., drugi  
o przewidywane wykonanie na koniec 2013r. Te dwa wskaźniki analogicznie wynoszą 5,96   
i 6,55.  
 
Kwestie dotyczące przetargu na wywóz nieczystości stałych podjął Kierownik Referatu UM 
p. Tomasz Fifielski. Podał on, że rozstrzygnięcie przetargu na odbiór i zagospodarowanie 
odpadów stałych w 2014 roku , to procedura przetargowa trwa. Do przetargu przystąpiły dwie 
firmy, a najtańsza z nich złożyła ofertę o około 160.000,00 zł wyższą niż zakładała Gmina 
zabezpieczając środki. Kwota przeznaczona na obsługę gospodarki odpadami, zaplanowana 
była o około 20% wyższa niż w 2013 roku z racji tego, że koszty przyjęcia odpadów  
na składowisku w Bladowie wzrosły o około 10%, a dodatkow zaplanowano również 10% 
wzrost kosztów obsługi. Pomimo takich zabiegów okazało się, że oferta najniższa była   
o około 160.000,00 zł wyższa. W związku z powyższym zaproponowano zdjęcie brakującej 
kwoty z inwestycji. Tym samym nie będzie realizowana inwestycja w postaci budowy dwóch 
Mini PSZOK –ów. Ponadto uważa za duży sukces to, że w 2013 roku udało się zrealizować 
zadanie polegające na zorganizowaniu PSZOK-u w Dalkowie w ramach środków 
pochodzących z opłaty za śmieci. Oferta złożona była na takim poziomie, że pozwoliła to 
zadanie wykonać.  
 
Radny Mariusz Wobszal  powracając do kwestii możliwości udzielenia przez Burmistrza 
Więcborka pożyczki i tego, jakie budzi zapis ten kontrowersje uznał, że na pewno szczegóły, 
co do tego, kto będzie mógł się o te środki ubiegać, w jakiej kwocie itd., zostaną określone  
w stosownym regulaminie podjętym uchwałą Rady. Jeżeli chodzi o opory względem 
przedłożonego budżetu, to rzeczywiście jest on dosyć napięty. Inwestycje rozpoczęte,  
a szczególnie te z udziałem środków unijnych musza zostać skończone. Według niego jeżeli 
cos niepokojącego będzie działo się z budżetem w pierwszej kolejności obcinane będą 



wydatki bieżące Gminy bezpośrednio przez nią finansowane. Na pewno budżet będzie musiał 
być monitorowany, bo jest napięty – sporo w nim wydatków. Radny Szwochert, który jest 
głównym księgowym ma swoje obawy, co do wykonania tego budżetu i je otwarcie zgłasza. 
Sytuacja jest rzeczywiście niebezpieczna ale Urząd – Gmina będzie sobie musiała poradzić  
i poczynić pewne oszczędności.   
 
Przewodniczący RM  mówił, że ostatnie lata dla Gminy Więcbork są bardzo korzystne i te 
możliwości, które są już się nie powtórzą. Istnieją obecnie chęci i tendencje ku temu, by 
inwestować i jest to bardzo pozytywne, bo dzięki temu gmina się rozwija. Z budżetu Gminy 
wydawane jest 20%, 30%, 15% ale do tych środków pozyskuje z zewnątrz dofinansowanie. 
Dzięki takiemu układowi wykonuje zadania, których nigdy nie zrobiłaby w ramach środków 
własnych. Zatem jeżeli jeszcze jest taki okres, w którym można liczyć na środki zewnętrzne 
unijne, a zabezpieczać w budżecie Gminy jedynie wkład własny, błędem w jego ocenie, 
byłoby tego nie wykorzystać.  Wiadomo, że „nie można zjeść cukierka i go mieć” – coś, za 
coś. Zastanawiał się, jak oceniany byłby przez mieszkańców samorząd, gdyby miał 
zadłużenia jedynie 20% i nie miał wykonanych tych inwestycji, które ma, a wizerunek 
chociażby samego Więcborka byłby bardzo ubogi. Zarzut byłby tylko jeden – nie 
podejmujecie ryzyka, nie myślicie itd., a czasami trzeba „wydawać wyroki polowe”. Zgodził 
się z tym, że Gmina zadłużyła się dosyć wysoko  ale efekty są widoczne i mieszkańcy to 
widzą oceniając pozytywnie. To jest dla niego to właśnie jest najważniejsze i woli słuchać, że 
Gmina się zadłuża niż zarzut, że przesiedział  osiem lat w samorządzie i nic nie zrobił. 
Oczywiście, że przyszłe pokolenia będą spłacać powstałe zadłużenie ale również będą 
korzystać z dobrodziejstw, jakie w ramach niego powstały, dlatego też z czystym sumieniem 
będzie głosował „za” przyjęciem tego budżetu. 
 
Radna Grażyna Witczak powiedziała, że jej zdaniem przekonani są już od dawna 
przekonani, a nie przekonanych pewnie nic już nie przekona. Uważała, że dyskusje należy 
zakończyć, bo wywołuje ona zbyt wiele niezdrowych emocji, a każdy z obecnych w zdrowiu, 
szczęściu i radości chce doczekać Świat Bożego Narodzenia, czego wszystkim serdecznie 
życzy. 
 
Więcej pytań i uwag nie wniesiono. Przewodniczący RM zamknął dyskusje i przystąpiono 
do głosowania. 
 
Na sali 14 radnych 
 
Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Więcbork.  
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 8 radnych 
Przeciw    - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu  - 5 radnych 
 
 
 
Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Więcbork  
na rok 2014. 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 8 radnych 
Przeciw    - 1 radny 



Wstrzymało się od głosu  - 5 radnych 
 
 

Po głosowaniach Przewodniczący RM ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach 
 
 
 
Ad. 10  Przyjecie planów pracy stałych Komisji RM w Więcborku na rok 2014. 
 
 Na sali 12 radnych 
 

• Komisja Rewizyjna RM – Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu / do wglądu  
w biurze RM oraz stronie BIP UM Więcbork/ - plan pracy przyjęto jednogłośnie. 

• Komisja Budżetu i Finansów RM – Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu / / do 
wglądu w biurze RM oraz stronie BIP UM Więcbork/ - plan pracy przyjęto 
jednogłośnie. 

• Komisja Rolnictwa /…/ - Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu / do wglądu  
w biurze RM oraz stronie BIP UM Więcbork/ - plan pracy przyjęto jednogłośnie. 

• Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej – Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu / 
do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP UM Więcbork/ - plan pracy przyjęto 
jednogłośnie. 

• Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu /do 
wglądu w biurze RM oraz stronie BIP UM Więcbork/ - plan pracy przyjęto 
jednogłośnie. 

 
Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2014” 
przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Więcborku. 
 
Zgodnie z art. 41 ust. 1 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości 
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi do zadań własnych gminy należy prowadzenie działań 
związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. Realizacja tych 
zadań prowadzona jest w formie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych, uchwalanego corocznie przez radę gminy. Natomiast zgodnie  
z zapisami ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii gmina zobowiązana 
jest także do prowadzenia działań związanych z przeciwdziałaniem narkomanii i do 
opracowania w tym zakresie gminnego programu. Problemy alkoholizmu i narkomanii, są ze 
sobą ściśle powiązane, dlatego opracowanie dla gminy Więcbork jednego wspólnego 
programu pod nazwą „Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok” jest w pełni uzasadnione. 
Zmiany w stosunku do Programu obowiązującego w roku 2013 dotyczą wynagrodzeń 
członków Komisji. Uznano, że Komisja ma spotykać się częściej tj. dwa razy w miesiącu. Ma 
to poprawić komfort pracy Komisji i efektywność tego Zespołu.  
 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję 
 



Radny Wobszal zapytał, jakie stawki obowiązywały dotychczas. 
 
Przedmiotem dyskusji były stawki przyjęte w pierwszym projekcie uchwały tj. 12,00 zł, 90,00 
zł i 40,00 zł. Po ponownym przeanalizowaniu budżetu i ponownej dyskusji w tym temacie 
uznaliśmy, że stawki obecne są lepszą propozycją i mieszczą się w przyjętym budżecie. Chcę 
podkreślić, że zadanie w całości finansowane jest ze środków pozyskanych z koncesji na 
sprzedaż alkoholu i tylko na ten cel mogą być przeznaczone. Na rok 2014 kwota ta wynosi 
190.000,00 zł na całe zadanie– mówił Dyrektor MGOPS w Więcborku. 
Dyrektor wyjaśnił również, że wcześniej kwota dla członka Komisji wynosiła 90,00 zł, 
obniżono ją do 50,00 zł ale praktycznie będzie dwukrotna ilość spotkań Zespołu 
monitorującego. Wcześniej spotkań tych było dwanaście teraz zaplanowanych jest 
dwadzieścia cztery spotkania.  Stawka dla Sekretarza i  Członka Komisji była identyczna  
i wynosiła 90,00 zł. Teraz stawka ta jest zróżnicowana ponieważ od roku 2014 Sekretarz 
będzie protokołował spotkania Komisji oraz zespołów monitorujących. Stawka 
Przewodniczącego, to 100,00 zł ale co do tego Dyrektor nie miał pewności. 
 
Radny Jan Antczak powiedział, że jako Przewodniczący Komisji Zdrowia /.../ uczestniczył 
w posiedzeniu Komisji Gminnej Komisji  i rzeczywiście Przewodnicząca Komisji dostanie  
o 20,00 zł mniej, a członkowie o 10,00 zł więcej. 
 
Radny Kuszewski pytał, czy wydatki budżetu Programu uległy znacznym zmianom  
w stosunku do tego, co było w roku bieżącym. 
 
Nie, dlatego, że ta kwota rok, rocznie jest bardzo podobna – ok. 190.000,00 zł. Poza tym, tak 
naprawdę nie zależało nam na zamianach z uwagi na to, że to co się działo w roku bieżącym 
pokazało, że  taki podział kwot jest prawidłowy - mówił Dyrektor MGOPS. Dopowiedział 
również, że w ramach środków na Punkt Interwencji Kryzysowej planowane jest 
uruchomienie Punktu Konsultacyjnego – Informacyjnego, w którym, póki co, raz w miesiącu 
będzie można uzyskać poradę specjalisty w zakresie przeciwdziałania narkomanii. Propozycja 
skierowana jest głównie do rodziców młodzieży ale też i samej młodzieży. Ta forma wsparcia 
stosowana była z powodzeniem w innych gminach, zatem może i w naszej się sprawdzi. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję.  
 
Na sali 13 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Przeciwny    - 1 radny 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ”Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Więcbork na lata 2014 – 2021” omówił również Dyrektor MGOPS  
w Więcborku. 
 
Zgodnie z obowiązującymi zapisami ustawy o pomocy społecznej do zadań własnych gminy 
o charakterze obowiązkowym należy opracowanie i realizacja gminnej strategii 
rozwiązywania problemów społecznych ze szczególnym uwzględnieniem programów 
pomocy społecznej, profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i innych, których 
celem jest integracja osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka. Miejsko-Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Więcborku przy współudziale innych podmiotów i organizacji z terenu 



gminy Więcbork zaangażowanych w rozwiązywanie problemów społecznych, opracował 
Strategię Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Więcbork na lata 2014-2021. 
Strategia określa misję oraz wyznacza cele strategiczne i działania, których wdrożenie 
powinno w znaczny sposób przyczynić się do rozwiązania wielu problemów społecznych  
i zminimalizować skutki ich występowania. Strategii jest również dokumentem niezbędnym 
do aplikowania o środki w ramach różnych Projektów realizowanych przez OPS.  
 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Mariusz Wobszal zainteresowany był wskazanym w Programie problemem 
bezrobocia, a konkretnie tym, w jaki sposób zamierza się jemu przeciwdziałać. 
 
Strategia jest dokumentem, realizacją którego zajmuje się nie tylko Ośrodek Pomocy 
Społecznej i gminne jednostki ale również inne organy. Z tego opracowania korzystają też 
pracownicy Powiatowego Urzędu Pracy i oni wpisani są jako realizatorzy tej części Strategii 
– mówił Dyrektor MGOPS.  
 
Radna Grażyna Witczak nawiązała do informacji ujętej w Strategii, która mówi, że około 
300 niepełnosprawnych z terenu gminy Więcbork otrzymuje pomoc. Radna zastanawiała się, 
jaka część z tej liczby niepełnosprawnych jest niepełnosprawna ruchowo. Radna zastanawiała 
się, jak osoby niepełnosprawne korzystają z tej pomocy, bo o ile się nie myli budynek 
MGOPS jest niedostępny dla  tych osób. Zastanawiała się, czy w ramach wykonanego 
remontu nie można było coś w kierunku dostosowania obiektu zrobić. Może taka opcja 
możliwa byłaby właśnie w ramach Strategii? 
 
Dyrektor MGOPS zauważył, że liczba o której wspomniała radna, to nie tylko osoby 
korzystające z pomocy MGOPS. Tak jak powiedział dane zbierane były z różnych instytucji 
w tym również z PCPR, więc chodzi tu również o osoby korzystające  ze wsparcia 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Jeżeli chodzi zaś o dostosowanie budynku, to 
rzeczywiście nad tym ubolewa ale temat ten analizowano i realną możliwością jest montaż 
platformy przy schodach. Jeżeli chodzi o inne instytucje, to na pewno określone wymogi 
spełnia Środowiskowy Dom Samopomocy. 
 
Radna Witczak sugerowała, by przy budynku MGOPS, gdzie jest możliwe wejście od tylniej 
strony, ustawić znaki informacyjne mówiące o takim rozwiązaniu i zainstalować domofon. 
Ułatwiłoby to osobie niepełnosprawnej skontaktować się z określonym pracownikiem, który 
rozwiązałby problem schodząc do petenta.  
 
Radny Kuszewski  odwołał się do punktu 13 wykresu 18 sporządzonego na podstawie 
przeprowadzonej ankiety dotyczącej działań na rzecz osób niepełnosprawnych. Jedna osoba 
oceniała te działania jako bardzo dobre, 22 osoby jako dobre, 44 osoby jako dostateczne, a 36 
jako niedostateczne. W tym kontekście radny mówił o forsowanym o dłuższego czasu przez 
radnych wniosku dotyczącym budowy podjazdu dla osób niepełnosprawnych  do urzędu 
Stanu Cywilnego w Więcborku oraz montażu poręczy w budynku Domu Kultury. Są to 
naprawdę drobne rzeczy, które zdaniem radnego można byłoby wykonać już dawno i o nich 
zapomnieć. 
 



Radny Antczak, jako Przewodniczący Komisji Zdrowia podziękował  za współpracę, za to, 
jak wyremontowany został budynek MGOPS.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Przeciwny    - 1 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 

 
 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami działającymi na terenie Gminy Więcbork omówiła 
Dyrektor Biura Obsługi O światy Samorządowej p. Danuta Zawidzka. 
 
Na podstawie art. 54 ustawy z dnia 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 
(Dz. U. z 2011 r., Nr 45, poz. 235 z późn. zm.) wójt, burmistrz lub prezydent miasta właściwy 
ze względu na miejsce prowadzenia żłobka lub klubu dziecięcego albo miejsce sprawowania 
opieki przez dziennego opiekuna, sprawuje nadzór nad żłobkiem, klubem dziecięcym oraz 
dziennym opiekunem w zakresie warunków i jakości świadczonej opieki. Z uwagi na treść 
art. 55 ust. 1, w którym ustawodawca obliguje do sprawowania nadzoru w oparciu o plan 
nadzoru przyjęty przez radę gminy, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
 
Opinia Komisji O światy /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Wobszal pytał, czy uregulowania dotyczyć będą zarówno jednostek prywatnych  
i gminnych. 
 
Każda w przyszłości funkcjonująca placówka tego typu, jak żłobek klub dziecięcy, czy 
dzienny opiekun. Wszystkie podmioty prowadzące tego typu działalność w przyszłości objęte 
będą takim nadzorem – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad. 14 – 19 Projekty uchwał w sprawie gospodarowania mieniem gminy omówiła Inspektor 
UM p. Barbara Szmidt. 
 
a) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  

w Więcborku przez Gminę Więcbork. 

Nabycie dotyczy nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 21/3 położonej  
w Więcborku obręb 2 /0.0476 ha/. Działka położona jest w sąsiedztwie więcborskiego 



Gimnazjum  
i usytuowana jest na niej przepompownia ścieków. Pod koniec zeszłego roku do Gminy 
wpłynęło pismo z Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku , w którym zwraca się on  
o przejecie tej części nieruchomości, na której znajduje się przepompownia. Rozważano różne 
opcje, w tym opcję dzierżawy / tak jak dotychczas/, ale w związku z tym, że Firma 
„WIZAMOR” chciała sprzedać ta pozostałą część nieruchomości, w zasadzie dalsza 
dzierżawa nie była możliwa. Zdecydowano więc decyzję o nabyciu nieruchomości żeby 
uregulować kwestię przepompowni. Sprawa nieco przedłużyła się w związku z decyzją  
o wielkości wydzielenia działki, która miałaby zostać zakupiona. Wstępna wycena dotycząca 
wielkości zaplanowanej do wykupu wyniosła ok. 10.000,00 zł. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Pytań nie wniesiono 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
b) wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork nieruchomości  

stanowiących własność Skarbu Państwa – Agencji Nieruchomości Rolnych oddział 
terenowy w Bydgoszczy. 

 
Projekt dotyczy przejęcie nieruchomości pod plac zabaw w miejscowości Górowatki. Gmina 
chce przejąć działkę o numerze 3.6 o powierzchni 3508m² na realizację budowy placu zabaw 
dla dzieci oraz boiska sportowego. Na realizacje tego zadnia był już złożony wniosek  
o dofinansowanie w lipcu br. wnioskowana kwota 46.828,00 zł. Zgoda Agencji już jest, 
należy jeszcze dopełnić niezbędne formalności w tym stosowną uchate Rady Miejskiej. 
Opłata dotyczyć będzie tylko aktu notarialnego i dokumentów przygotowywanych do 
Notariusza – mapki i podział geodezyjny.  
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 
 
Uwag nie było 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
 
 
c) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  

w Więcborku przez Gminę Więcbork. 
 
Na wstępie p. Szmidt wniosła autopoprawkę w tytule projektu uchwały. Wyjaśniła, że 
nabycie dotyczy nieruchomości w Sypniewie o czy stanowi sama treść projektu, dlatego też  



w tytuł należy skorygować. Projekt wywołany został koniecznością nabycia 4m 
nieruchomości w związku z niedawno wykonaną termomodernizacją Przedszkola  
w Sypniewie. W związku z tym, ze ściana budynku Przedszkola przebiega wzdłuż granicy  
z nieruchomością prywatną, a dołożony do budynku styropian spowodował przekroczenie tej 
granicy. Na długości ścian 20m przybyło te 15cm. Właściciel nieruchomości sąsiedniej nie 
chciał wyrazić zgody na termomodernizację dopóki nie będzie zawarta umowa przedwstępna. 
Taka umowa została sporządzona – termin dokończenia i zawarcia  umowy przyrzeczonej jest 
do końca br. Stąd też prośba do radnych o przychylenie się do tej uchwały. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna    
 
Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 
 
Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
Po głosowaniu radna Witczak podziękowała urzędnikom gminnym za załagodzenie sprawy, 
bo w podobnej sprawie opisywanej w programie telewizyjnym, za podobny metraż sąsiad 
zamordował sąsiada.  

 
 

d) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Czarmuniu. 
 

Z wnioskiem o nabycie nieruchomości o numerze geodezyjnym 92 położonej w Czarmuniu 
wystąpiła osoba fizyczna zamieszkała w Białych Błotach – p. Artur Flejter. Planowany 
sposób zagospodarowania działki według zapisu we wniosku, to działalność rolnicza,  
hodowla koni, agroturystyka. Nieruchomość o takiej wielkości nie może być zbyta w formie 
bezprzetragowej stąd też w projekcie uwzględniono sprzedaż w przetargu nieograniczonym. 
Obecnie nieruchomość jest dzierżawiona, a dzierżawca został powiadomiony o  wniosku i być 
może skorzysta z prawa zakupu. Nie ma jednak w tym przypadku mowy o pierwszeństwie w 
zakupie, dzierżawca może również wziąć udział w przetargu. Sprzedaż analizowania była 
również pod względem zabudowy działki, podziału na mniejsze działki pod zabudowę ale 
niestety widoczne na mapce zbiorniki wodne, uniemożliwiają takie rozwiązania. Opinia Rady 
Sołeckiej w tej sprawie jest pozytywna. Mapka przedłożona radnym z geoportalu pokazuje 
ponadto, że działka w całości nie jest równa ale zarośnięta, a z jednej ze stron błotnista. Na 
posiedzeniu Komisji podniesiono kwestię przejazdu przez działkę ale w tej sprawie 
rozmawiała z wnioskodawcą, który nie widzi w tym problemu . Dodatkowo również, Gmina 
może zastrzec w warunkach przetargu, że nie będzie ponosiła nakładów na zapewnienie 
przejazdu itp. jest to nieruchomość wyznaczona, wydzielona geodezyjnie, wszystkie 
informacje o warunkach będą określone w przetargu, tak, że nabywca będzie wiedział, co 
kupuje. Aktualny dzierżawca jest właścicielem działki nieopodal, więc też nie będzie miał 
trudności z dotarciem do drugiej części działki. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Witczak pytała, czy zbiorniki wodne na mapkach zaznaczone - poprawione zostały 
długopisem w trosce o wzrok radnych, czy są naniesione z mapki z geoportalu?   
 



Jest to tylko naniesiona lokalizacja, gdyż w programach do ewidencji gruntów nie są to mapy 
sytuacyjno-wysokościowe, gdzie widoczna jest woda, tym bardziej, że mowa tu o zbiornikach 
powstałe same z siebie w związku z czym nie są nawet ujawnione w ewidencji. Bez tych 
naniesień długopisem nawet byśmy nie wiedzieli, że tam są jakieś zbiorniki – mówiła  
p. Szmidt.  
 
Radna Witczak stwierdziła, że pytała o to nie bez kozery, a w kontekście pytania, jakie padło 
na posiedzeniu Komisji Budżetu /…/ w dniu poprzedzającym sesję. Uważała, że właśnie 
złożone wyjaśnienie jest odpowiedzią na pytanie radnego Wobszal, „dlaczego jedni mogą się 
budować, a inni nie” /kwestia dotyczyła zbiorników wodnych/. Radna podała również, że  
z mapki wynika, iż póki co nabywca nie będzie mógł nic wybudować. 
 
Dziaka jest dosyć duża, więc ewentualnie jakąś wiatę  na zgłoszenie będzie można 
zaplanować – p. Szmidt. 
 
Radny Stanisław Piłka wyjaśnił, że wnioskodawca obecnie obok przedmiotowej działki ma 
kupiony budynek mieszkalny z zabudowaniami gospodarczymi. Zatem nabyta w przyszłości 
działka ma służyć jedynie jako zaplecze dla inwentarza.  
 
Powyższe potwierdziła p. Szmidt,. Wnioskodawca będąc w  Urzędzie podkreślał, że szuka 
nieruchomości dla powiększenia działki już posiadanej. 
 
Radny Wobszal pytał o kwestię drogi i dojazdu, która była również poruszana na 
posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/. 
 
Chodziło o to, że dojazd nie będzie możliwy tylko z jednej części działki innej i nie jest to 
rzecz do istotna ale w ogóle ten dojazd jest - p. Szmidt. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 

 
 

e) uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XI/69/99 Rady Miejskiej w Więcborku  
z dnia 23 czerwca 1999r. w sprawie sprzedaży i pierwszeństwa w nabyciu lokalu 
mieszkalnego. 

Projekt dotyczy sprawy związanej z błędną sprzedażą lokalu mieszkalnego w Suchorączku 8. 
Sprzedaż lokalu nastąpiła w roku 1999. W czasie sprzedaży wynikało z dokumentów, że tam 
gdzie usytuowana jest świetlica jest tylko świetlica. Natomiast z danych dotyczących 
ewidencji gruntów  wynika, jakoby na tej nieruchomości był sprzedany lokal mieszkalny. Po 
zbadaniu sprawy okazało się, że rzeczywiście lokal został sprzedany i pani tam mieszka ale 
lokal ten powinien być sprzedany z udziałem w gruncie w innej działce – tj. z numerem 78/2  
Jeżeli chodzi o koszty, to było to wszystko zapłacone ale u Notariusza podany został błędny 
numer działki geodezyjnej, na której zlokalizowany jest budynek. Nikt w związku z omyłką 
nie będzie musiał być przeprowadzany, a sprostowanie omyłki polegać będzie na zamknięciu 
księgi wieczystej gruntowej przy świetlicy, tak by w świetlicy figurowała tylko Gmina 



Więcbork, a uchwała umożliwi wpisanie prawdziwego ułamka, w prawdziwej działce pani, 
która mieszka w Suchorączku 8. Kwestią bezsporną jest to, że trzeba to załatwić ponieważ 
wszystkie świetlice są już przekazane w użyczenie do MGOK w Więcborku oprócz, świetlicy 
w Suchorączku. Poza tym są tam jeszcze do sprzedania dwa lokale mieszkalne, więc i to 
przemawia za tym by sprawę uregulować.  
 
Opinia Komisji rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Witczak powiedziała, że zdaje sobie sprawę, że sprawa winna zostać wyprostowana. 
W związku ze sprawą również poniesione zostały pewne koszty. Przytoczyła, ze ona również 
kupowała w tym samym czasie, co przedmiotowy lokal, lokal od gminy i wówczas również 
były błędy. Błędy te popełnione były przez pracownika Urzędu  nie zostały wykryte przez 
Notariusza i dopiero urzędnik wpisujący lokal do księgi wieczystej omyłkę odkrył. Pytanie ile 
takich błędów jeszcze zostanie ujawnionych i ile będzie to kosztowało Gminę? 
 
Pani Szmidt wskazała, że sprawa ją zaniepokoiła i przyniosła teczkę akt dotycząca sprzedaży 
z archiwum. W całej teczce nie było ani jednej mapki. Nie wie, czy w tamtych czasach tego 
typu rzeczy były mało dostępne, czy może obowiązywał inny system np. mapy papierowe. 
Obecnie w komputerze Referat ma na bieżąco wgląd do map i w każdej chwili może je 
wydrukować i sprawdzić.  
 
Radny Kuszewski chciał wiedzieć ile wyniosą koszty  dokonania sprostowania. 
 
Jedynie koszt aktu notarialnego. Jest to tylko regulacja - ok. 600,00 zł – p. Szmidt. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 2 radnych 

 
  
 
f) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku. 
 
Przedmiotowa sprzedaż dotyczy działki oznaczonej numerem geodezyjnym 142/8 położonej 
w Więcborku o powierzchni 510m². W ewidencji gruntów teren oznaczony jest jako łąki. 
Działka stanowi niejako przedłużenie ulicy Janka Krasickiego, jest terenem zakrzaczonym, 
nieestetycznym. Transakcja nie przyniesie zbyt dużej kwoty. Ze sprzedaży działki podobnej  
w tej samej lokalizacji Gmina uzyskała 4.000,00 zł. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 



Radny Kazimierz Wilczyński powiedział, że poprzednia działka została już 
zagospodarowana. Był to teren bagnisty teraz nawieziona została ziemia i jest zadbane. Myśli, 
że i w tym przypadku będzie podobnie. 
 
Pani Szmidt uściśliła, że działka już zagospodarowana została nabyta w roku ubiegłym przez 
p. Zenona S. Obecny wniosek złożony został przez p. Janiszewskiego. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 13 radnych 
Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 

 
 
Ad. 20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka  
p. Paweł Toczko. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/Odp. na interp. radnego Wilczyńskiego/ 
� Palety zostały uprzątnięte do końca listopada br. 
� Kostka polbrukowa z rozbiórki  na Placu Jana Pawła II została zagospodarowana  

w następujący sposób: 
1. Szkoła podstawowa (wokół i przy orliku) – 300m2 
2. Al. 600 –lecia – (bloki) – 310 m2 
3. Nowy Dwór  (przed świetlicą) – 25m2 
4. DPS Suchorączek (Utwardzenie miejsca na zjazdy rodzinne w czerwcu) – 20m2 
5. Suchorączek (zajezdnia i plac przed świetlicą) – 350m2 
6. Zejście w kierunku targowiska od strony Placu JPII – 10m2 
7. Szkoła Podstawowa w Zakrzewku – 30m2 
8. Razem: 1045m2 
9. Pozostało ok. 250m2 
10. Plan: cmentarz komunalny (wejście) – przekazanie do  ZGK Więcbork 

/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
� Ubytki w nawierzchniach dróg gminnych w Sypniewie likwidowane są na bieżąco przed 

sezonem zimowym w miarę posiadanych materiałów drogowych 

/Odp. na interp. radnego Wenda/ 

� Nawierzchnia drogi dojazdowej do byłego SKR w Wituni poddana jest stałemu 
monitoringowi zarządcy drogi (ubytki likwidowane na bieżąco). 

/Odp. na interp. radnego Antczak/ 

� Prace naprawcze na drogach gminnych w sołectwie Runowo Kraj., w uzgodnieniu  
z sołtysem, wykonano w I dekadzie grudnia br. 

/Odp. na interp. radnego Piłka/ 

� W 2014 r. Gmina Więcbork podejmie starania mające na celu ustawienie pojemników na 
odpady segregowane (PET) przy sklepach na terenie wsi gminy Więcbork. 



 
 
Odpowiedzi na interpelacje z sesji bieżącej 
 
/Odp. na interp. radnego Antczak/ 
� W kwestię wytyczenia granic drogi w Runowie Krajeńskim Burmistrz Więcborka 

skonsultuje z Kierownikiem Referatu Inwestycji /…/ UM p. Bąk. Zadanie wykonane 
będzie w ramach przyszłorocznego budżetu, wiec wpierw ustalone zostaną koszty takiego 
zabiegu, a następnie zlecone zostanie ww. zadanie. 

� Sprawa dotycząca drogi traktowanej, jako objazdowa w trakcie remontu mostu na rzece 
„Orla”  przez Runowo Młyn omówiona zostanie z kierownikiem Referatu Rolnictwa /…/ 
UM p. Tomaszem Fifielskim. Generalnie jednak Gmina nie może występować w tej 
sprawie, ani też nic na tej drodze robić ponieważ właścicielem jej jest Nadleśnictwo i to 
oni winni wystąpić w kwestii naprawy do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

/Odp. na interp. radnego Kielich/ 
� Ubytki w drogach gminnych są i będą likwidowane na bieżąco w ramach posiadanych 
środków i materiałów. 

� Wszystkie awarie oświetlenia również te przy ulicy Powstańców Wielkopolskich w Lasku 
Miejskim oraz Runowie Krajeńskim zgłaszane są do Energetyki, która naprawy zleca 
podwykonawcą. Ostateczne usunięcie awarii zależne jest od wykonawcy, który często 
robi to w swoim czasie, na który gmina Więcbork nie ma niestety wpływu. Sporo awarii  
i strat spowodował również „Ksawery”. Usuwanie efektów huraganowych wiatrów 
zapewne potrwa, zatem należy wykazać cierpliwość. 

� W sprawie pobocza przy posesji p. Szyling przeprowadzona zostanie wizja lokalna w celu 
ustalenia stanu rzeczywistego. 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Jeżeli chodzi o doświetlenie ulicy Gdańskiej przy istniejącym chodniku Burmistrz 

Więcborka powiedział, że wnioskował będzie do Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa/…/ RM o przeprowadzenie wizji lokalnej we wskazanym miejscu w oparciu  
o istniejące mapki i wydaniu stosownej opinii tego gremium. Ustalenia wizji będą 
pomocne przy podejmowaniu uchwał w sprawie. 

� W sprawie lampy przy markecie „Biedronka” skierowane zostanie pismo do Zarządu dróg 
Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim. 

/Odp. na interp. radnego Balcer/ 
� Z tematem oświetlenia w Zabartowie Burmistrz i radni będą się zapewne mierzyć  

w niedalekiej przyszłości. 
� W budżecie Gminy nie ma w tej chwili wolnych środków na zakup większej ilości 

oświetlenia świątecznego. Jeżeli takowe się pojawią, czy też możliwe będzie naprawa  
i uruchomienie oświetlenia  będącego w zasobach Gminy pojawi się ono na pewno na 
więcborskim Rynku. Generalnie, jednak, jak stwierdził Burmistrz nie jest za przesadą  
w tym zakresie. 

 
Radny Kazimierz Wilczyński  uściślił, że w swojej interpelacji pytał również, co stało się  
z brukiem znajdującym się pod asfaltem na więcborskim Rynku. Pytał również, co stało się ze 
starym oświetleniem z Placu Jana Pawła II. 
 



Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, że wszystko to przekazane zostało do Energetyki, tak 
jak jest to robione od lat. Te instalacje Energetyka zabiera, bo to jest ich własność. To samo 
dotyczy drogi wojewódzkiej tzn. właściciel drogi dysponuje swoją własnością. 
 
Radny Waldemar Kuszewski  z kolei zapytał, czy możliwe byłoby np. w przyszłym roku, 
przywrócenie pierwotnego wyglądu Szopki stojącej na więcborskim Rynku. Chodziło mu  
w szczególności o pokrycie dachowe Szopki, które swego czasu było z trzciny i miało swoisty 
urok oraz wieżyczkę, która była na budowli, a w tej chwili jej nie ma. 
 
Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, że faktycznie można było na początku roku 2013, kiedy 
były mrozy i lód, żeby naciąć trzciny na zapas. W tej chwili nie było to możliwe, a zresztą 
szkoda mu sił i środków żeby wysyłać pracowników z kosami aby to wycinali, bo 
teoretycznie żniwa trzcinowe są wtedy, kiedy jest na jeziorze lód. Jeżeli jednak taka potrzeba 
jest, a razi obecny wygląd, porozmawia z pracownikami, co lepiej się kładzie i jest bardziej 
praktyczne. Jego zdaniem jednak, nie to chyba jest istotne z czego wykonany jest dach Szopki 
ale, jak przezywane są Święta. 
 
Radna Grażyna Witczak powiedziała, że takie ujęcie sprawy jest trochę nie fair wobec 
radnych, bo temat pokrycia dachowego Szopki wywoływany jest nie po raz pierwszy. 
Przynajmniej raz, a z tego co pamięta, to na pewno kilkakrotnie zwracano uwagę na to, że 
tego typu pokrycie jest nieestetyczne i należałoby powrócić do pierwotnej wersji pokrycia. 
Zdaje się wiec, ze to kto inny nie pomyślał o tym wcześniej. 
 
Ad. 21 Wolne wnioski i informacje. 
 
W tej części obrad zarówno Przewodniczący RM, jak i Burmistrz Wi ęcborka złożyli 
życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia oraz Nowego Roku. 
 
Radny Kuszewski przypomniał, że minęły już dwa miesiące od jego interpelacji  
w sprawie zmiany organizacji ruchu na Placu Jana Pawła II. Od tego czasu otrzymał jedynie 
po miesiącu pismo Zarządu Dróg Wojewódzkich datowane na rok 2011, w którym to 
wypowiada się on w sprawie organizacji ruchu na Placu Jana Pawła II w związku  
z Rewitalizacją. Interpelacja ta została ponowiona, dlatego też chciałby wiedzieć, co na dzień 
dzisiejszy zrobił Burmistrz Więcborka, aby tą kwestie rozwiązać, ponieważ to interesuje nie 
jego samego osobiście ale przede wszystkim mieszkańców Więcborka i nie tylko. Ubolewał 
również, że Burmistrz na pytanie dotyczące Szopki skupił się bardziej na uszczypliwościach 
niż na ewentualnym rozwiązaniu problemu. Zapewnił, że on również nie patrzy na Święta 
przez pryzmat choinki, ozdób i światełek, bo to nie jest najważniejsze, i w tej kwestii zgadza 
się z Burmistrzem, ale przekazuje to, co zgłaszają mu mieszkańcy. Burmistrz Więcborka 
może mieć o to pretensje ale taka jest jego rola. Kończąc Radny Złożył wszystkim obecnym  
i mieszkańcom Życzenia Świąteczno-Noworoczne.  
 
Burmistrz Wi ęcborka zauważył, że on również ma prawo mieć inne zdanie, a jeżeli takowe 
ma, to wcale nie jest uszczypliwość.  Obecny plan organizacji ruchu był zatwierdzony na czas 
przebudowy Rynku. Następny plan organizacji ruchu zacznie obowiązywać od 1 stycznia 
2014r. na poprzedniej sesji odpowiedział na interpelacje w taki nie inny sposób ale  
w międzyczasie udało mu się skontaktować z Dyrektorem Kilenik, który wyjaśnił mu na 
czym polega procedura jeżeli chodzi o te podwójne linie ciągłe tj. w oparciu o pismo wysłane 
z Gminy Więcbork, Dyrektor ZDW występuje do Urzędu Marszałkowskiego – Działu 
Organizacji Ruchu aby ci przysłali komisje, która stwierdzi, czy taka organizacja ruchu 



będzie możliwa i nie będzie stwarzała niebezpieczeństw na drodze dla pieszych  
i znajdujących się tam pojazdów. Obecnie czeka się na ruch ze strony ZDW. Burmistrz 
powiedział również, ze cieszy go zainteresowanie radnego zgłoszeniami - pytaniami 
mieszkańców ale oczekiwałby też z drugiej strony, aby radny wyjaśniał im sytuację ponieważ 
są przypadki, kiedy radny powinien być nie tylko „tubą” na sesji, która zgłasza do Burmistrza 
roszczenia ale też tym, który wyjaśnia mieszkańcom, że nie wszystko można załatwić „od 
ręki” i są pewne procedury, które muszą być dopełnione. 
 
 
Przewodniczący RM zakończył dyskusję w tym punkcie obrad. 
 
 
    
Na tym obrady zakończono. 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady  trzydziestej siódmej sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                  w Więcborku 
 
                                                                      /-/    mgr inż. Józef Kujawiak 
 
 
 
 
 
 

 
 
 


